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Ştiinţa a câştigat entuziasmant şi spectaculos la 
Sepsi. Fuse o dispută în care ofensiva noastră 
a impus ritmul, iar Andrei Ivan, fostul elev al 

lui Costel Gâlcă de la Naţionala de juniori U17, 
a marcat după multe luni de secetă. O singură 

dată trăseseră băieţii noştri mai multe şuturi 
pe spaţiul porţii adversarilor, în acest sezon: 
la victoria cu Botoşani cu 5‑1 din 1 octombrie 

2023. În această seară, într‑un derby direct 
pentru locul 2 cu CFR Cluj, putem pune 6 puncte 

între noi și rivala din Ardeal, dar și două față 
de campioana en‑titre, Farul.



Lyes, felicitări pentru forma ta sportivă bună din ultima 
vreme. Cum te simţi tu personal şi care e atmosfera în vestiar, 
în această perioadă?

Mulţumesc, mă simt foarte bine, iar atmosfera este şi ea una 
excelentă. Totul merge perfect în acest moment şi sperăm să con-
tinuăm aşa.

Universitatea Craiova a făcut la Sepsi unul dintre cele mai 
bune jocuri din campionat, iar linia de mijloc, mai ales, s‑a 
remarcat prin dăruire şi creativitate, cu HOURI în prim‑plan. 
Omul meciului alături de Vlădoiu, conform notelor de pe un site 
de specialitate, Lyes ne‑a vorbit despre visul lui neîmplinit încă, 
despre cel pe care‑l consideră deja pierdut, dar şi despre multe 
realizări de care se bucură deja.

„Simţim 
experienţa 

la nivel înalt 
a noului 

antrenor“

HOURI:



Eşti de acord cu impresia noastră că ai progresat în ultimele 
meciuri, ca fotbal arătat? Şi, dacă da, ai făcut ceva anume ca 
să reuşeşti asta?

Nu ştiu dacă am progresat neapărat, ştiu că am muncit mult 
şi că traversez o perioadă bună în acest moment. Există peri-
oade bune în viaţa oricărui fotbalist, dar contează mai puţin asta,  
important e să ne ajutăm echipa.

Ce a adus nou Costel Gâlcă, antrenorul venit săptămâna tre-
cută? 

A venit cu mai multe idei noi, am simţit din prima experienţa 
pe care o are la nivel înalt. Ştim că a antrenat în Primera Division 
şi avem multă încredere în el, sperăm să continuăm să respectăm 
cât mai bine ce ne cere să facem în teren. Avem un obiectiv clar, 
locul 2, şi vrem să‑l atingem împreună.



Ai făcut un nou meci mare cu Sepsi, la fel ca în sezonul regu-
lat, în vară, când i‑am învins cu 2‑1, iar tu ai dat gol şi assist. 
Există vreun motiv anume pentru care joci atât de bine când 
îi ai adversari?

Da, e adevărat, şi atunci am făcut un meci foarte bun, Sepsi e un 
adversar bun pentru mine (râde). Nu ştiu dacă există un anume 
motiv pentru care îmi place să joc cu ei, poate pentru că sunt o 
echipă deschisă, care iese la joc.

Jucăm cu CFR, una dintre echipele cu care ne batem pentru 
locul 2. Cealaltă este Farul. Care dintre cele două ţi se pare mai 
periculoasă? 

Farul ne‑a bătut deja de trei ori, aş zice că e mai periculoasă. Dar 
şi CFR e o echipă foarte bună, însă noi vom intra pe teren extrem 
de motivaţi să revenim pe locul 2. Dacă reuşim să învingem, cred 
că ne vom lupta cu Farul până la final pentru acea poziţie.

Ai avut sau ai vreo poreclă? Care a fost aceea, cine ţi‑a dat‑o şi 
de ce?

Nu am şi nu‑mi amintesc să fi avut, nu. Oamenii îmi spun Lyes, 
încântat (râde). 

Spuneai acum 2 ani, când veneai pentru prima dată la Cra-
iova, că e visul tău să joci pentru una dintre cele trei naţionale 
pentru care ai drept de joc – Franţa, Maroc sau Algeria. Încă 
speri, ai primit încurajări sau promisiuni în acest sens?

Sunt mândru că am jucat deja pentru echipele de juniori ale 
naţionalei Franţei, dar vă daţi seama că în acest moment nu se 
mai pune problema să joc pentru seniorii Franţei. Pentru Maroc 
sau Algeria, de ce nu? Joc totuşi la o echipă bună şi cunoscută în 
Europa, cred că, dacă o fac suficient de bine, pot să primesc şi eu 
măcar o selecţie.



În 2006, Zinedine Zidane juca ultima lui mare finală, însă se 
termina prost şi pentru el, şi pentru Franţa, după acel con-
flict cu Materazzi. Tu aveai 10 ani atunci. Ai văzut meciul? Îţi 
aminteşti unde erai, cu cine ai văzut meciul şi cum te‑ai simţit 
când Zidane a fost eliminat, apoi Franţa a pierdut la penal-
tiuri?

Sigur că îmi amintesc, eram acasă, l‑am văzut împreună în fami-
lie. A fost o seară foarte tristă, am plâns destul de mult. Este şi 
acum o amintire dureroasă pentru mine şi cred că pentru orice 
francez, era important în Franţa ca Zidane să‑şi termine cariera 
cu încă un titlu.

Apropo, am vrea să te gândeşti la un moment din copilărie 
când ai fost foarte fericit. Care a fost primul care ţi‑a venit în 
minte, chiar acum? 

Nu‑mi amintesc neapărat un moment, ci un loc. Aveam un parc 
lângă bloc, un loc mai retras, jucam fotbal acolo în fiecare zi. Am 



foarte multe amintiri frumoase din acel loc, cele mai frumoase 
din copilărie cred.

Ştim că părinţii tăi sunt cei mai importanţi oameni din viaţa 
ta. Ce mai fac, toate bune? 

Da, sunt foarte bine, mulţumesc. Într‑adevăr, sunt cei mai 
importanţi oameni din viaţa mea, dar mai am doi foarte impor-
tanţi, soţia şi noul nostru copil. De altfel, de când cu copilul, 
vorbim şi cu părinţii mai des. Nu ne mai sună atât să ne întrebe 
despre noi, acum mai mult despre copil (râde). 

Când ai plâns ultima oară şi din ce cauză? 
Acum 10 luni, când s‑a născut fiul meu. Când mi l‑au adus să‑l 

văd pentru prima oară m‑au năpădit emoţiile şi am izbucnit în 
plâns. A fost cel mai bun plâns din viaţa mea, haha.

Ce mai face prietenul tău din Franţa, cel cu care spuneai că joci 
des Fifa pe Play Station? În România ţi‑ai găsit vreun parte-
ner de jucat?

Face bine, am mai mulţi prieteni cu care fac asta în Franţa, de 
fapt, ne mai jucăm încă atunci când am liber. În România nu am 
încă pe cineva cu care să joc, poţi să‑mi trimiţi dacă ai pe cineva 
(râde).  

Te rugăm să le transmiţi un mesaj suporterilor care vor citi 
acest interviu înaintea meciului cu CFR Cluj.

Suntem extrem de montaţi pentru acest meci şi ni se pare cel 
mai important care a rămas din acest sezon. Haideţi alături de noi 
să ne împingeţi către victorie, pentru că e una foarte importantă 
pentru toată echipa. Acest meci poate influenţa decisiv dacă ne 
vom lupta pentru grupe de cupe europene în această vară.



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Decimaţi de accidentări, 
dar extrem de motivaţi

• Constantin Gâlcă este noutatea Universităţii pentru poziţia de 
antrenor. Născut la Bucureşti, acesta a impresionat ca fotba-
list (peste 200 de meciuri jucate în Primera Division) dar şi ca 
manager, câştigând tripla (campionat, Cupa României, Cupa 
Ligii) cu FCSB în sezonul 2014‑2015. După excelentul sezon pe 
banca FCSB, Gâlcă a antrenat echipa unde se afirmase şi ca jucă-
tor, pe Espanyol, cu care a terminat pe locul 13 un sezon com-
plet de Primera Division. De la venirea la Universitatea, Gâlcă 
a explicat ce pretenţii are de la jucătorii săi pe termen scurt: 
simplificarea jocului (mai pragmatic şi mai direct pe poartă), 
o mai bună organizare defensivă şi urmărirea cu orice preţ a 
locului 2, înaintea muncii mai serioase pe care o va începe în 
vară.



• Ştiinţa a făcut un meci foarte consistent la Sepsi, unul dintre 
cele mai bune din acest sezon, lucru apreciat de comentatori şi 
specialişti şi confirmat de statistică. Vlădoiu, Popescu şi Mal-
donado au prins echipa etapei, surprinzând însă absenţa din 
selecţionata făcută de LPF a lui Lyes Houri. Conform site‑ului de 
specialitate Sofascore, Houri a fost omul meciului la Sfântu Ghe-
orghe, acesta primind nota 8,1 pentru prestaţia avută. Singurii 
trei fotbalişti care nu au depăşit nota 7 cu Sepsi (orice peste 7 
e considerată o prestaţie bună spre foarte bună) au fost Badelj, 
Markovic şi, surprinzător, autorul golului secund, Andrei Ivan.

• La conferinţa de presă dinaintea partidei de astăzi, Constantin 
Gâlcă a pus accent pe calitatea foarte bună a lotului CFR‑ului şi 
pe faptul că în acest final de campionat se concentrează strict 
pe rezultate. „Nu mi‑e teamă că băieţii se vor relaxa, pentru că 
nu au de ce să facă asta. Nu am făcut nimic încă, a fost doar o 
victorie şi ne trebuie victorii pe linie ca să fim siguri de locul 2.“

• Listei deja lungi de accidentaţi li s‑au adăugat două nume impor-
tante. Pentru partida din această seară vor fi indisponibili atât 
mai vechii absenţi Screciu şi Mitriţă, cât şi Maldonado şi Koljic, 
amândoi accidentaţi în timpul partidei cu Sepsi. Deşi toţi cei 
patru sunt sub semnul întrebării pentru tot restul meciurilor 
din acest sezon, se speră încă la recuperarea lor pentru fina-
lul anului competiţional, mai ales a primilor doi. Atât Screciu 
cât şi Mitriţă au şanse bune să fie convocaţi la Euro 2024, iar 
aceste şanse ar spori considerabil dacă ar prinde „meciuri în 
picioare“ până la turneul final.

• Jovan Markovic a avut un conflict cu câţiva spectatori care l‑au 
apostrofat dur în timpul ultimei partide de pe teren propriu, cea 
pierdută cu 1‑2 în faţa Farului. La conferinţa de presă de dinain-
tea meciului din această seară, fotbalistul nostru şi‑a cerut scuze 
pentru reacţia avută şi a spus că şi el este dezamăgit de evoluţiile 



sale din acest sezon. Cu Koljic şi Mitriţă absenţi, Markovic va 
fi cel mai probabil titular în această seară.

• În săptămâna premergătoare meciului cu CFR, familia Univer-
sităţii a serbat aniversările lui Alexandru Creţu (32) şi Marian 
Danciu (22). Din păcate, am primit şi o veste foarte tristă: ne‑a 
părăsit, la 76 de ani, Florin Oprea, portarul care a activat la 
Universitatea între 1967 şi 1975. Cu el între buturi am obţinut 
primul titlu de campioană. Fostul nostru fotbalist se înscrisese 
recent şi pe lista „ambasadorilor Ştiinţei“, fiind cel care a dat 
lovitura de începere într‑un meci de anul trecut contra lui Sepsi.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



UNIVERSITATEA – CFR ÎN CIFRE

Ştiinţa e favorită, 
dar Clujul îşi joacă 
ultima şansă

• Pentru prima oară după mulţi ani, Universitatea Craiova are 
lotul considerat semnificativ mai valoros faţă de clujeni: 744.000 
euro e valoarea medie a lotului Universităţii, faţă de 648.000, 
cea a CFR‑ului. De asemenea, Ştiinţa are echipa mai tânără, în 
medie, cu un an (25,3 ani, faţă de 26,3, media de vârstă a adver-
sarilor).

• Ştiinţa îşi susţine întâietatea valorică din ultimii ani şi printr‑o 
serie excelentă contra CFR‑ului, împotriva căreia nu a pierdut 



în ultimele 6 meciuri directe (3 victorii şi 3 egaluri, dintre care 
două succese şi un egal în acest sezon). Ultima victorie a arde-
lenilor datează din 2022, când învingeau cu 2‑0 în Gruia, în 
debutul sezonului regulat.

• Alte două detalii care par să o facă pe Craiova favorită în această 
seară sunt rezultatele celor doi antrenori împotriva adversari-
lor de astăzi, în istorie. Dacă Gâlcă a învins CFR‑ul în ambele 
partide în care a antrenat FCSB‑ul împtoriva lor, în sezonul 
2014‑2015, Francis Dican a stat pe banca clujenilor la 3 meciuri 
împotriva Universităţii, între 2014 şi 2015, din care a obţinut 
doar un punct. 

• Andrei Ivan este cel mai bun marcator din duelurile directe, cu 
6 reuşite în poarta clujenilor până acum. Atacantul produs de 
Universitatea este urmat de Ciprian Deac, care a înscris de 5 
ori în poarta noastră, de‑a lungul anilor.

* De la ambele echipe lipsesc doi jucători esenţiali din liniile 
ofensive: Mitriţă şi Bîrligea. Dacă Mitriţă e singurul fotbalist 
cu „double digits“ din lotul nostru, la CFR rămân în continu-
are foarte periculoşi Otele (14 goluri marcate în acest sezon) 
şi Deac (11 pase de gol). De la Craiova, jucătorii care pot pune 
probleme mari defensivei adverse sunt Baiaram (8 goluri) şi 
Bancu (9 pase de gol).

* O eventuală victorie a Ştiinţei ar egala situaţia la meciuri directe 
din istoria recentă a celor două echipe. 41 de meciuri au dis-
putat Universitatea şi CFR în ultimii 10 ani. Clujenii au câşti-
gat 15, Universitatea 14, iar 12 s‑au terminat la egalitate. Cea 
mai mare diferenţă de scor s‑a înregistrat pe 26 mai 2016, când 
CFR‑ul lui Toni (actualul antrenor al Iaşului) învingea Craiova 
lui Naicu cu 4‑0, într‑un meci în care fundaşul nostru dreapta, 
Sebastian Achim, primea cartonaşul roşu în minutul 47.



Adversarii la zi  CFR Cluj

Perioadă tulbure, cu 
schimbări şi obiectivul 
participării cupelor 
europene în pericol

• Conform surselor din media, meciul din această seară va fi pen-
ultimul în care Francisc Dican va fi antrenor principal interimar. 
Urmează ca Dan Petrescu să revină oficial pe banca CFR‑ului 
odată cu derby‑ul cu Rapid, programat chiar în duminica de 



Paşti, pe 5 mai. Până atunci, clujenii mai au de jucat cu Univer-
sitatea pe Oblemenco şi cu Sepsi în Gruia.

• Decizia grăbirii venirii lui Petrescu pe bancă a fost luată de con-
ducerea ardelenilor după ce CFR a pierdut la scor mare, 1‑5, 
deplasarea de la Constanţa. Foarte frustrat de ratarea titlului 
şi a Cupei României, investitorul Ioan Varga a declarat: „Dan 
Petrescu va avea cel mai mare salariu din România. Are obli-
gaţia să mă ducă în grupele Conference şi să ia titlul.“ În acest 
moment, însă, clujenii sunt în afara locurilor de cupe europene, 
pe poziţia a patra, la 3 puncte de Universitatea şi la 4 de Farul.

• Francisc Dican: „Jocul de la Craiova e extrem de important, pentru 
că e cam ultima noastră şansă să ne atingem obiectivul de a prinde 
locurile 2‑3. Dacă pierdem la Craiova nu cred că mai putem spera 
la locul 2.“ 

• După meciul de la Constanţa, Cristi Manea, fundaşul dreapta 
al clujenilor, a dat o declaraţie dură, în care a părut să critice 
actuala conducere tehnică: „Echipa are nevoie de un antrenor 
ca lumea, care să pună piciorul în prag“. În acelaşi interviu, 
Manea şi‑a anunţat plecarea de la Cluj în această vară. Cristi 
Manea e considerat de transfermarkt.com cel mai valoros fot-
balist din lotul oaspeţilor, cotat la acelaşi nivel cu Alex Mitriţă: 
3,2 milioane euro.

• Nu doar Manea e la final de contract şi nu va mai continua la 
Cluj din această vară. Alţi şapte fotbalişti clujeni sunt pe ultima 
sută de metri a contractelor şi nu au primit încă o ofertă de 
prelungire, inclusiv nume grele ca Tachtsidis sau El Kaddo-
uri. Întrebat despre această situaţie, antrenorul clujenilor nu 
a negat faptul că cei 8 fotbalişti ar putea pleca, dar a sugerat 
că acestora li s‑ar putea oferi înţelegeri noi convenabile, dacă 
vor impresiona pe acest final de sezon: „De ei depinde ce se va 



întâmpla din vară, sunt plătiţi să‑şi găsească energia şi motiva-
ţia“.

• Pe lângă renunţarea la unii fotbalişti aduşi pe salarii importante 
în ultimul an, dar care nu au dat randamentul scontat, se pare 
că Dan Petrescu şi‑a făcut şi lista de transferuri dorite. Acesta 
ar urma să readucă la Cluj nume cu care a lucrat foarte bine în 
trecut, mai ales în compartimentul defensiv. O posibilă reve-
nire la CFR este cea a brazilianului Matias Yuri, plecat în vara 
trecută de la ardeleni în Azerbaidjan. Yuri a confirmat în presă 
că e interesat de o revenire în Gruia.

• Întrebat dacă Universitatea e mai puternică după venirea lui Con-
stantin Gâlcă, Vasile Mogoş a dat un răspuns simpatic: „Nu ştiu eu, 
nu mă pricep, nici nu m‑am uitat cine e antrenor la Craiova.“ Fun-
daşul dreapta a comentat şi absenţa lui Alex Mitriţă: „Craiova e o 
echipă foarte mare, nu cred că le va lipsi Mitriţă, pentru că oricine 
va intra în locul lui va încerca să demonstreze că poate juca chiar 
mai bine decât el“.

• Cel mai în formă atacant al oaspeţilor, Daniel Bîrligea, autor 
al unui hattrick în deplasarea de la Rapid, a suferit o întindere 
musculară la înfrângerea cu Farul şi cel mai probabil va lipsi 
astăzi.



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII: 

25 APRILIE 1947

De ziua Universităţii 
din Craiova, să ne 
amintim că fotbalul 
s‑a născut într‑o 
universitate

Sărbătorim astăzi, chiar în ziua meciului cu CFR, 77 de ani 
de la înfiinţarea Universităţii din Craiova. Instituţia de învăţă-
mânt, fondată ca urmare a legii 138, a precedat cu un an echipa 
de fotbal. Aceasta a fost creată ad‑hoc ulterior, de un grup de 
studenţi şi profesori, în vara lui 1948, şi a jucat primul meci 
oficial pe 5 septembrie 1948. 



Universitatea Craiova este, de altfel, doar unul dintre multele 
cluburi provenite din zona colegiilor sau facultăţilor din lume. 
Originile sportului pe care astăzi îl numim fotbal, cu totul, sunt 
universitare.

Primele reguli oficiale ale fotbalului au fost scrise de mem-
brii Universităţii Cambridge în 1856. 

Tot universităţile, alături de organizaţiile de muncitori şi de 
cluburile sportive (de obicei de cricket) britanice, sunt locurile 
în care s‑au născut oficial primele echipe de fotbal din lume. 
Titlul pentru cel mai vechi club de fotbal profesionist se dis-
pută între Universitatea Cambridge (cu echipa de fotbal fon-
dată în 1856) şi Sheffield United (fondat în 1857). Nu este încă 
clar dacă inventatorii regulilor de la Cambridge au avut şi cu 
cine să joace în primii ani, ca să se poată astfel considera club 
profesionist, participant la competiţii. FIFA consideră că Uni-
versitatea Cambridge a început oficial să existe abia în 1866, 
10 ani mai târziu, aşa că atribuie titlul de „primul club profe-
sionist“ celor de la Sheffield. Prestigioasa instituţie de învăţă-
mânt engleză îşi păstrează însă şi astăzi părerea că au înfiinţat 
primul club de fotbal din lume.

Este oricum o dispută dificil de tranşat, pentru că adevărul 
e că, deşi primele două cluburi de fotbal pare că s‑au format în 
1856 şi 1857, primul meci oficial s‑a disputat abia în 1863. Se 
consideră că abia acel meci a fost primul oficial pentru că exact 
după acel meci a apărut „Asociaţia de fotbal“ care guvernează 
şi astăzi fotbalul englez. Ea şi‑a inspirat însă regulamentul din 
„legile jocului“ care fuseseră scrise deja într‑o universitate cele-
bră, la Cambridge.


